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PROTOKÓŁ L/2018 
z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 29.03.2018 r. 
 

W posiedzeniu udział wzięło 12 członków Rady Gminy oraz 21 Sołtysów. Listy 

obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu udział wzięli także: Pan Jacek Smoliński - Wójt Gminy Białogard, Skarbnik- 

Pani Izabela Czaplejewska, Dyrektorzy Szkół oraz zaproszeni goście w osobach: Andrzej 

Siwek- Radny Powiatu Białogardzkiego, Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Białogardzie- Lucjan Sieradzki.  

Posiedzenie odbyło się na sali konferencyjnej Urzędu Gminy Białogard w godzinach 10.00 - 

13.30. 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Kazimierz Gregorczyk – Przewodniczący Rady Gminy, 

protokołowała Pani Karolina Dudkiewicz – Podinspektor ds. działalności gospodarczej, 

wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz obsługi Rady Gminy. 

Obrady L Sesji Rady Gminy otworzył Pan Przewodniczący,  który powitał 

uczestników posiedzenia, a następnie przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-stwierdzenie kworum, 

-przyjęcie porządku obrad, 

-przyjęcie protokołu z XLVIII i XLIX (nadzwyczajnej)  Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4.Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2018 r; 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2018-2034; 

c) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 

rok 2018; 

d) uchwalenia na 2018 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań określonych  

w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii; 



2 

 

e) maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy 

Białogard oraz zasad usytuowania na terenie Gminy Białogard miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych; 

f)  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Białogard na rok 2018; 

g)  funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2019. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności stałych komisji. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Zamknięcie L Sesji Rady Gminy Białogard. 

 

Ad.1.  

Wójt Gminy– Jacek Smoliński zwrócił się do Przewodniczącego Rady o wycofanie  

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Białogard oraz zasad usytuowania na terenie Gminy 

Białogard miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. Wójt zwrócił się również do 

Przewodniczącego o wprowadzenie w dzisiejszy porządek obrad następujących projektów 

uchwał w sprawie: 

- rozpatrzenia skargi______________ na działalność Wójta Gminy Białogard; 

- przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Białogard na lata 

2018-2023 

- wydawania czasopisma samorządowego pn. „Wieści z Gminy Białogard”. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowany porządek obrad. Wynik głosowania: 

(12:0:0), zatem porządek został przyjęty jednogłośnie w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

-stwierdzenie kworum, 

-przyjęcie porządku obrad, 

-przyjęcie protokołu z XLVIII i XLIX (nadzwyczajnej)  Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

Gminy.  
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3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4.Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie gminy na 2018 r; 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2018-2034; 

c) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 

rok 2018; 

d) uchwalenia na 2018 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań określonych  

w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii; 

e) przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Białogard na lata 

2018-2023; 

f) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Białogard na rok 2018; 

g) funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2019; 

h) wydawania czasopisma samorządowego pn. „Wieści z Gminy Białogard”; 

i) rozpatrzenia skargi______________ na działalność Wójta Gminy Białogard; 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności stałych komisji. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

8. Zamknięcie L Sesji Rady Gminy Białogard. 

Do pełnego wyczerpania pierwszego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołów  

z XLVIII i XLIX Sesji Rady Gminy Białogard. Pan Przewodniczący ogłosił, że w związku  

z nie wniesieniem w terminie określonym Statutem Gminy Białogard -§ 22 ust. 2 -do treści 

ww. Protokołów żadnych poprawek i uzupełnień- Rada protokoły przyjęła głosując 

jednogłośnie za ich przyjęciem.  

 

Ad. 2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał 

Rady Gminy. 

Wójt przedstawił plany inwestycyjne związane z Gminą Białogard do realizacji  

w najbliższym czasie. 
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Przewodniczący udzielił głosu Andrzejowi Siwkowi- Radnemu Rady Powiatu 

Białogardzkiego. Pan Siwek jest również delegatem Rady Miejskiej do Stowarzyszenia 

Inicjatyw Społeczno- Gospodarczych. Radny przedstawił sytuację związaną m. in. ze zmianą 

Statutu w Stowarzyszeniu, brakiem jasnych informacji dla delegatów, wydawania 

publicznych środków. Do wypowiedzi Pana Siwka odniósł się Radny Jan Budzyński. 

 Głosu udzielono Radnej Anecie Drąg, która zwróciła się do Pana Budzyńskiego, aby 

przedstawił informację Radnym, Sołtysom jak wygląda stan prawny udziału Gminy Białogard  

w Stowarzyszeniu oraz jaki jest udział w majątku. Radny Budzyński uzupełnił wypowiedź, że 

niebawem przestawiona zostanie informacja ze sprawozdania Stowarzyszenia za rok ubiegły, 

a rozmowę na ten temat należy przeprowadzić na Posiedzeniu Wspólnych Komisji Rady 

Gminy Białogard. Podsumowując rozmowę Radny Siwek zaproponował, aby zapoznać się  

z Uchwałą Rady Gminy Białogard o przystąpieniu Gminy Białogard do Stowarzyszenia. 

 

Ad. 3.  

Na dzisiejszą Sesję wpłynęła interpelacja Radnego Kazimierza Chodynko o pilny remont 

drogi leśnej ok. 400 m., która łączy się z drogą wojewódzką nr 163 w Przegoni. Nawierzchnia 

drogi jest w złym stanie. 

Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę.  

Po wznowieniu obrad ok. godz. 11.10 Pan Gregorczyk przeszedł do kontynuowania porządku 

obrad.  

 

Ad. 4.  

 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

a) Pierwszym z rozpatrywanych projektów uchwał był projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie gminy na 2018r. Pani Skarbnik omówiła w/w projekt uchwały. Wobec 

braku pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania. Radni w głosowaniu 

stosunkiem głosów (11:0:1) podjęli uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2018r. 

b) Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białogard na lata 2018-2034 przedstawiła Skarbnik i zapoznała zgromadzonych z jej 

treścią oraz z załącznikami. Wobec braku pytań Przewodniczący przeszedł do 

głosowania. Radni w głosowaniu stosunkiem głosów (11:0:1) podjęli uchwałę  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białogard na lata 2018-

2034.  
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c) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki rozwiązywania 

problemów alkoholowych na rok 2018 przedstawiła Joanna Czupreta, która 

przedstawiła działania organizowane w ramach programu, które oparte będą  wiedzą 

naukową bądź obecnością wykwalifikowanej kadry.  Przedstawiono budżet na 

realizację Programu. Sołtys Sołectwa Moczyłki poprosił o możliwość wskazania osób, 

które mogłyby przeprowadzić zajęcia z zakresu profilaktyki. Przewodniczący poddał 

pod głosowanie w/w projektu uchwały i stosunkiem głosów (12:0:0) projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki rozwiązywania problemów 

alkoholowych na rok 2018 został przyjęty jednogłośnie.  

d) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia na 2018 rok planu wydatków związanych  

z realizacją zadań określonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii 

omówiła Joanna Czupreta. W tym roku należy podjąć plan wydatków, natomiast  

w ubiegłym roku Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii został przyjęty na 

cztery lata i obejmuje lata 2017 do 2021. Przewodniczący poddał projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia na 2018 rok planu wydatków związanych  

z realizacją zadań określonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii  

i stosunkiem głosów (12:0:0) został przyjęty jednogłośnie.  

e) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Białogard na lata 2018-2023; 

Wójt przypomniał zgromadzonym, że warunkiem w pozyskaniu niektórych środków 

zewnętrznych warunkiem jest opracowanie przez Gminę Lokalnego Programu 

Rewitalizacji. Wobec braku pytań Przewodniczący poddał w/w projekt uchwały pod 

głosowanie. Wynikiem głosowania: ( 11:0:1) projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Białogard na lata 2018-

2023 został przyjęty większością głosów.  

f) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie gminy Białogard na rok 2018   

Przewodniczący podał w/w projekt uchwały pod głosowanie. Wynik głosowania 

(12:0:0), zatem Rada przyjęła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie 

gminy Białogard na rok 2018   jednogłośnie. 

g) Projekt uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2019. Wójt 

przedstawił informację, ze do końca miesiąca jest czas na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w budżecie Gminy na przyszły rok. Ostateczna decyzja zapadnie przy 
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konstruowaniu budżetu na 2019 rok. Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2019 i w wyniku 

głosowania: (12:0:0) został przyjęty jednogłośnie.  

h) Projekt uchwały w sprawie wydawania czasopisma samorządowego pn. „Wieści  

z Gminy Białogard” Nazwa czasopisma została zaproponowania i zaakceptowana na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Radny Budzyński poprosił  

o objaśnienie czemu ma służyć czasopismo. Wójt odpowiedział, że zostanie 

wytypowany redaktor naczelny z Urzędu, a zamieszczane informacje będą 

gromadzone od pracowników Urzędu i jednostek pomocniczych. W czasopiśmie 

znajdą się informacje z terenu Gminy Białogard, zarówno planowane jak  

i zrealizowane inwestycje, uroczystości i ważne komunikaty dla mieszkańców. Sołtys 

Michaliszyn zapytał o koszty związane z wydawaniem czasopisma. Wójt wyjaśnił, że 

będzie wydawany kwartalnik w nakładzie około 1 tysiąca sztuk, wstępnie koszt to ok. 

2, 3 tyś zł. Sołtys podpowiada, że w „Głosie Koszalińskim” istnieje możliwość 

umieszczania informacji bezpłatnie. Wójt zapoznał się z ofertą gazety, jednak koszty 

będą zbliżone i dystrybucja dla mieszkańców gminy będzie bardziej dostępna. Radny 

Marcin Oborski zaproponował, aby szkoły również włączyły się w redagowanie 

czasopisma gminnego. Czynności związane z redagowaniem gazety będą 

podejmowane przez pracowników Urzędu Gminy bez dodatkowego zatrudnienia  

dodał Wójt. Wobec wyczerpania tematu do dyskusji, Przewodniczący poddał projekt 

uchwały w sprawie wydawania czasopisma samorządowego pn. „Wieści  

z Gminy Białogard” pod głosowanie i stosunkiem głosów (10:1:1), zatem większością 

głosów projekt uchwały został przyjęty.  

i) Kolejnym omawianym projektem uchwał jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi______________ na działalność Wójta Gminy Białogard; 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Marzena Moraczewska przedstawiła stanowisko 

Komisji w sprawie skargi. Pracownik Urzędu Tadeusz Szarłowski wraz Komisją ds. 

Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Bezpieczeństwa Publicznego udali się w teren celem zapoznania się z drogą 

wskazaną przez skarżącego. Po zapoznaniu się ze skargą, uwzględniając opinię 

prawną Komisja Rewizyjna Gminy Białogard uznaje skargę za bezzasadną. Nie było 

uwag ani pytań odnośnie omawianego projektu uchwały, zatem Przewodniczący 

poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
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skargi______________ na działalność Wójta Gminy Białogard i stosunkiem głosów 

(11:0:1) projekt uchwały Rada przyjęła.  

Ad. 5. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Bezpieczeństwa Publicznego Pan Piotr Kozicki przedstawił sprawozdanie  

z działalności Komisji za 2017rok. Komisja realizowała plan pracy zatwierdzony przez Radę 

Gminy, opiniowała również m.in. projekt budżetu na 2018r., stawki podatkowe na 2018r.,  

a także ustalała plan remontu dróg gminnych, oceniała realizację planów remontów dróg jak  

i realizację gospodarowania mieniem komunalnym. Potrzeby remontowe dróg na trenie 

gminy są ogromne, jak określił Przewodniczący i wynika przede wszystkim dużego nakładu 

finansowego. Mimo trudności udało się zrealizować niektóre remonty dróg, profilowanie  

i zagęszczanie, uzupełnianie kruszywem dróg. Wybudowano 2 wiaty przystankowe, 

naprawiano przepusty.  

Następnie sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Rady 

Gminy przedstawił jej Przewodniczący Pan Marcin Pender. Komisja pracowała w oparciu  

o plan pracy zatwierdzony przez Radę Gminy 23 lutego 2018r. Komisja obradowała w trakcie 

Posiedzeń Wspólnych jak i we własnym składzie. Komisja opiniowała m.in. wykonanie 

budżetu za 2016r., opiniowała wniosek o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy 

Białogard, analizowała wykonanie budżetu za I półrocze 2017r., analizowała projekt budżetu 

na 2018 r. Ponadto Komisja zapoznawała się w zakresie szkolnictwa zapoznawała się  

z organizacją pracy szkół na terenie gminy w związku z wprowadzoną reformą oświaty, 

problemami szkół, dowozem uczniów do szkół i ośrodków szkolno- wychowawczych.  

W zakresie sportu Komisja stworzyła kalendarz imprez na 2018r., przeanalizowała budżet 

związany ze sportem. Członkowie brali udział w planowaniu dożynek gminnych, analizowali 

działalność bibliotek i świetlic.  

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2017r. przedstawiła Przewodnicząca 

Marzena Moraczewska. Komisja Rewizyjna badała gospodarkę finansową Gminy Białogard  

i systematycznie zajmowała się analizą wykonania budżetu. Swoje posiedzenia konsultowała 

Komisja ze Skarbnikiem Gminy, ponadto brała udział w przygotowaniach nad udzieleniem 

absolutorium Wójtowi Gminy i rozpatrywała skargi, wnioski i zapytania do niej skierowane. 

Komisja zajmowała się weryfikacją i przyjęciem budżetu na 2017r., dokonywała analizy 

budżetu Gminy, opiniowała wykonanie budżetu, ustaliła plan pracy Komisji na 2018r.  

 

 



8 

 

Ad. 6. 

Przewodniczący odczytał odpowiedź na interpelację dla Pana Bogdana Michaliszyn  

w sprawie profilowania drogi gminnej. Następnie Przewodniczący zapoznał Radę  

z  odpowiedzią na interpelację Radnego Pana Zygmunta Świder w sprawie drogi dojazdowej 

do posesji w miejscowości Nasutowo. Prowadzono dyskusję an temat remontu drogi  

w Nasutowie. Wypowiadała się sołtys Pan Czesław Pytlik, Radny Piotr Kozicki- 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Bezpieczeństwa Publicznego.  

 

Ad. 7.  

Przewodniczący odczytał pismo Senator Anny Sztark w sprawie współpracy ze Szkołami 

Podstawowymi w Kościernicy i w Rogowie w zakresie obchodów 100– rocznicy uchwalenia 

przez Polskę niepodległości.  

Kolejne pismo skierowane było od Posła RP z ugrupowania Kukiz 15. Pismo dotyczyło 

zasadności funkcjonowania Izb Rolniczych.  

Następnie Przewodniczący przedstawił Sprawozdanie z audytu  z dnia 21 lutego 2018r. 

przeprowadzonego w Gminie Białogard w zakresie „Gospodarowania środkami publicznymi” 

za 2015 r. 

Do wiadomości Rady Gminy została przedstawiona opinia pozytywna RIO w Koszalinie  

o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Białogard w 2018r.  

Głos zabrał Radny Jan Budzyński, zwrócił uwagę na zmiany w porządku obrad. Objaśnień 

udzielił Wójt. Pan Jacek Smoliński wyjaśnił również dlaczego Gmina ponosi koszty związane 

ze sprzedażą działek w miejscowości Stanomino. Gmina oczekuje na odpowiedź w sprawie 

kosztów sądowych.  

Głosu udzielono Sołtysowi Moczyłek, który zwrócił uwagę na to, że plan pracy RG nie jest 

realizowany. Pan Michaliszyn prosił o powiadomienie w jakim terminie będą wyjaśniane 

zarzuty skierowane do Prezesa SISG. Poruszył również kwestię, iż Sesje Nadzwyczajne są 

zwoływane na wniosek i tylko w określonym celu. Niedopuszczalne jest rozszerzanie 

porządku obrad. Kalendarz imprez sportowy nie jest przedstawiony na sesji. Radny Piotr 

Kozicki wysunął propozycje zwołania sesji wyjazdowej w Stanominie ze względu na udział 

uczniów szkoły w posiedzeniu sesji.  

Ad 8. 

Wobec wyczerpania wszystkich punktów L Sesji Rady Gminy Białogard Przewodniczący 

dokonał jej zamknięcia.  


